

中国核心期刊（遴选）数据库 收录期刊

ISSN 1006-4311

CN13-1085/N

# Value Engineering

JIAZHI GONGCHENG

2019 1

中旬刊(总第 514 期 / 第 38 卷)

中国商界文联 会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会 会刊

中国高等教育学会价值工程分会 会刊

中国期刊网 全文收录期刊

中国学术期刊(光盘版)

中国学术期刊综合评价数据库来源期刊

万方数据—数字化期刊群入网期刊

中文科技期刊数据库收录期刊

价值工程



# 价值工程

2019年1月中旬刊 (总第514期 / 第38卷)  
1982年创刊 2019年1月18日出版

中国商界文联会刊

中国技术经济研究会价值工程专业委员会  
中国高等教育学会价值工程分会 会刊

封面刊名题字：袁宝华

主管单位：

河北省科学技术协会

主办单位：

河北省技术经济管理现代化研究会

总 编：高志彪

总 编 室：师瑞

电 话：0311-87024742

编 辑 部：马慧霞

刘英禄

电 话：0311-83020178

0311-83036626

传 真：0311-87024742

投稿信箱：vezzsbj@163.com

网 址：www.vezzs.com

责任编辑：高生明

封面设计：王金军

版面设计：韩宇红

国际标准连续出版物号：ISSN 1006-4311

国内统一连续出版物号：CN 13-1085/N

国内邮发代号：18-2

国内订阅：全国各地邮局

国内发行：河北省报刊发行局

国外发行：中国国际图书贸易总公司

印 刷：廊坊市长岭印刷厂

编辑出版单位：价值工程杂志社

社 址：石家庄市槐安西路88号卓达

物业楼A501室

邮 编：050091

国内定价：30.00元人民币

海外定价：30.00美元

# 目 录

## \* 价值管理 \*

- 主成分分析法在评价工业企业的经济效益中的应用 ..... 陈伟珂等(1)  
高新技术企业研发投入的会计问题研究 ..... 刘畅等(3)  
简析盈亏平衡点、成本结构和经营风险的关系 ..... 李子峰等(6)  
BIM技术在工程造价管理中的应用及效益分析 ..... 程梅(9)  
基于全生命周期的装配式建筑中BIM的应用策略 ..... 胡瑛等(12)  
基于SWOT分析的微电影广告营销策略研究 ..... 张洪涛(15)  
西安硬科技产业投入与产出效率分析与对策研究 ..... 邵景峰等(18)  
权益资本成本影响因素及度量研究述评 ..... 杨丹(21)  
考虑价格外生时的易逝品动态广告最优投入控制模型 ..... 薛木森(24)  
银行存款余额影响因素实证分析 ..... 李瑞平(26)  
城市盲目扩张背景下的开发边界划定方法探讨 ..... 陶梦莹等(29)  
铁路工程项目二次经营管理探析：勘察设计视角 ..... 艾文虎(34)  
高校维修改造项目造价控制问题与对策 ..... 陈旭等(37)  
济南市规模以上工业企业技术创新能力分析 ..... 刘倩(40)  
公交企业运营统计管理系统设计及实现 ..... 温金辉等(43)  
基于BIM的教育基础设施运维管理信息系统研究 ..... 梁程光等(48)  
电动汽车智能充电服务网络建设项目经济效益分析 ..... 何韵等(51)  
水利工程项目管理及监理存在的问题与对策 ..... 张涛(54)  
“双十一”网购氛围对消费者网购意愿的影响研究 ..... 白欣等(57)  
工程项目管理对工程造价的影响分析及成本控制策略分析 ..... 高颖艳(60)

- 禁摩限电政策中的公众态度研究 ..... 侯亚男等(63)  
基于AHP-熵权综合评价法的装备维修保障质量影响因素评估 ..... 齐天乐等(66)  
地铁车辆维护成本分析与管控 ..... 顾文娟等(70)  
装修改造工程竣工验收阶段风险管理研究 ..... 刘素素(73)  
基于海南省“多规合一”的市县总体规划调整完善编制方法研究 ..... 何安琪等(76)

- 复杂山区煤田三维地震勘探野外施工存在问题及对策 ..... 牛博等(79)  
石家庄城市轨道交通运营模式探索 ..... 杨建明等(81)  
杭州市会展就业现状分析及对策建议 ..... 陈唐(84)

## \* 价值链·供应链 \*

- 基于施工企业安全效益的竞合博弈模型应用 ..... 赵天宇等(87)  
信息不对称视角下中小物流企业发展模式探讨 ..... 夏禹等(90)

## \* 功能载体创新 \*

- 基于三轴加速度传感器的抽油机冲次、冲程测量装置的设计 ..... 支中元等(93)  
预应力管桩与钻孔灌注桩在建筑施工中对比探讨 ..... 杜永辉(95)

基于 UG8.5 的 XCV-855 加工中心后置处理优化设计研究	叶选林 等(98)
论液压滑模施工技术在公路桥梁施工中的应用	刘旭莉(102)
重载铁路无砟轨道施工技术及物流组织研究	高壮(105)
扬州市开发桥项目基于 BIM 的工程施工综合应用	薛玉波 等(108)
膨胀土裂隙对强度指标影响的思考	殷希麟 等(111)
港口供电系统可靠性的影响因素分析及改进措施	武冰洁(114)
莱钢 1080m <sup>3</sup> 高炉高铝低硅冶炼实践	崔学峰 等(117)
浅析天津滨海新区某型号用试验厂房混凝土散水沉降裂缝的治理	徐萌新 等(120)
二道垭隧道掘进遇溶洞处理技术研究	杨义强(123)
拱桥加固技术的研究及改造措施	曹柯(126)
大粒径卵石层条件下长螺旋改进型钻孔灌注桩成孔施工技术研究	张军(129)
某工程钢板桩施工要点解算及监测点布控研究	赵勇 等(134)
深蓄开关站电缆管线精益化管理应用	李毅 等(137)

#### \* 价值应用 \*

豫西阳平河河滩矿渣污染研究	李海华 等(140)
基于大数据的智慧城市建设研究	赵亚星 等(143)
校企融合模式下研究生创新创业能力评价体系研究	刘晓乐 等(146)
基于移动互联网大学新生报到系统的设计	丁凯震 等(149)
不同压实度下膨胀土表面裂隙演化规律机理研究	黄亮 等(152)
电网营销项目精益化管理平台设计	谷泓杰 等(156)
地理信息系统 GIS 在城市测绘中的应用分析	廖木生(161)
关于第三次全国土地调查数据库建设方案的探究	曾范航 等(164)
绿色施工在公共建筑被动房项目的实施	丰朴春 等(167)
基于用户体验的飞猪 APP 旅游平台优化研究	施未来 等(170)
基于禁忌搜索算法的城区 10kV 变压器组经济运行研究	李景东(173)
基于演化博弈分析的义务教育资源共享研究	康皓博 等(176)
四种土壤对铯的吸附热力学研究	李玥樾(179)

#### \* 工业工程 \*

浅谈动力总成厂零件的“精益包装”	梁霏霏 等(182)
------------------	------------

#### \* 理论综述 \*

内陆港发展建设研究综述	王雅靓 等(185)
难选弱磁性矿物磁选技术现状	曹昆 等(188)
复合系统协同度模型应用综述	赵文韬 等(191)

#### \* 综合 \*

大学生创新训练计划实施效果综合评价研究	刘迅 等(194)
---------------------	-----------

#### 郑重声明

1. 本刊所刊载内容未经书面许可,任何部分不得以任何形式翻印、转载、复制,及存储于检索系统,提供给公众或私人使用。
2. 来稿在 15 个工作日内给予回复录用与否,若未收到回复信息,请来信来电咨询稿件进展。来稿正常刊登周期为 3 个月内,未录用者可自行处理。请勿一稿多投,不涉及保密、署名无争议,请作者自留底稿,恕不退稿。
3. 编辑部对来稿文章标题、内容、参考文献等保留删修权,不同意删修的稿件请在来稿中声明。
4. 本刊已被“中国知网、万方数据数字化期刊群、中文科技期刊数据库”收录。凡向本刊投稿作者,若不同意在上述数据库收录,请在来稿注明。

**Value Engineering**  
**(VE)**  
Fortnightly Issue  
Started in 1982  
Vol.38 1.b  
(Sum No.514)  
Published in Jan. 18, 2019

**Inscribed:** Yuan Baohua  
**Executive Editor-in-chief:** Gao Zhibiao  
**Manager:** Hebei Association for Science and Technology  
**Sponsor:** Hebei Institute of Technology Economy and Modern Management  
**Chief Editor's Department:** Shi Rui  
**Editor:** Editorial Team of VE  
**Publisher:** Magazine Publishing House of VE  
**Address:** Room A501, Zhuoda Property House, No.88 Huai'an Road  
**Tel:** (0311) 87024742  
**E-mail:** vezssbjb@163.com

**Printed by:** Changling Printing House, Langfang  
**Distributor:** Shijiazhuang Post Office  
**Subscriptions:** Chinese Local Post Office  
**Domestic Issue Code:** 18-2  
**Domestic Single Price:** ¥30.00  
**Overseas Single Price:** \$ 30.00  
**Open Publishing**  
**ISSN** 1006-4311  
CN 13-1085/N

# CONTENTS

## VALUE MANAGEMENT

- 1 Application of Principal Component Analysis in Evaluating the Economic Benefits of Industrial Enterprises ..... CHEN Wei-ke, et al.
- 3 Research on Accounting Problems of High-tech Enterprises' R&D Investment ..... LIU Chang, et al.
- 6 Brief Analysis of the Relationship between Breakeven Point, Cost Structure and Business Risk ..... LI Zi-feng, et al.
- 9 Application and Benefit Analysis of BIM Technology in Engineering Cost Management ..... CHENG Mei
- 12 BIM Application Strategy in Prefabricated Buildings Based on Full Life Cycle ..... HU Ying, et al.
- 15 Research on Microfilm Advertising Marketing Strategy Based on SWOT Analysis ..... ZHANG Hong-tao
- 18 Analysis on the Input and Output Efficiency of Xi'an Hard Technology Industry and Countermeasures ..... SHAO Jing-feng, et al.
- 21 The Review on the Influence Factors and Measurement of Equity Capital Cost ..... YANG Dan
- 24 Optimal Control Model of Dynamic Advertising Strategy with Exogenous Price ..... XUE Mu-sen
- 26 Empirical Analysis of Factors Affecting Bank Balance ..... LI Rui-ping
- 29 Discussion on the Development Boundary Demarcation Method in the Background of Urban Blind Expansion ..... TAO Meng-ying, et al.
- 34 Research on the Second Operation of Railway Projects: Perspective from Survey and Design ..... AI Wen-hu
- 37 Cost Control and Countermeasures of Maintenance and Renovation Projects in Colleges and Universities ..... CHEN Xu, et al.
- 40 Analysis on Technological Innovation Ability of Industrial Enterprises above Designated Scale in Ji'nan ..... LIU Qian
- 43 Design and Implementation of Public Transport Enterprise Operation Statistics and Management System ..... WEN Jin-hui, et al.
- 48 Research on Housing Maintenance Management Information System Based on BIM ..... LIANG Cheng-guang, et al.
- 51 Economic Benefit Analysis of Electric Vehicle Intelligent Charging Service Network Construction Project ..... HE Yun, et al.
- 54 Problems and Countermeasures in the Management and Supervision of Water Conservancy Projects ..... ZHANG Tao
- 57 Research on the Influence of "11.11" Online Shopping Atmosphere on Consumers' Online Shopping Willingness ..... BAI Xin, et al.
- 60 Analysis of the Impact of Project Management on Engineering Cost and Analysis of Cost Control Strategy ..... GAO Ying-yan
- 63 Research on Public Attitude in the Policy of Motorcycle Prohibition and Electric Bicycle Limitation ..... HOU Ya-nan, et al.
- 66 Evaluation of Equipment Maintenance Quality Impact Factor Based on AHP-Entropy Comprehensive Theory ..... QI Tian-le, et al.
- 70 Analysis and Control of Metro Maintenance Cost ..... GU Wen-juan, et al.
- 73 Study on Risk Management in Completion and Acceptance Stage of Decoration and Reconstruction Project ..... LIU Su-su
- 76 Study on the Adjustment and Improvement of the Overall Planning of Cities and Counties Based on the "Multi-regulation in One" of Hainan Province ..... HE An-qi, et al.
- 79 Problems and Countermeasures for Field Construction of 3D Seismic Exploration in Complex Mountainous Coal Fields ..... NIU Bo, et al.
- 81 Exploration on the Operation Mode of Shijiazhuang Urban Rail Transit ..... YANG Jian-ming, et al.
- 84 Analysis of the Current Situation of Hangzhou Exhibition Employment and Suggestions ..... CHEN Tang
- 87 The Safety Profit on Cooperation-Competition Model of Construction Company ..... ZHAO Tian-yu, et al.

## VALUE CHAIN•SUPPLY CHAIN

- 87 The Safety Profit on Cooperation-Competition Model of Construction Company ..... ZHAO Tian-yu, et al.

- 90 Discussion on the Development Mode of Small and Medium-sized Logistics Enterprises from the Perspective of Asymmetric Information ..... XIA Yu,*et al.*

## FUNCTION CARRIER INNOVATION

- 93 Design of Pumping Speed and Stroke Measuring Device of Pumping Unit Based on Three-axis Acceleration Sensor ..... ZHI Zhong-yuan,*et al.*
- 95 Comparison between Prestressed Pipe Pile and Bored Pile in Construction ..... DU Yong-hui
- 98 Research on Post Processing Optimization Design of XCV-855 Machining Center Based on UG8.5 ..... YE Xuan-lin,*et al.*
- 102 Application of Hydraulic Sliding Form Construction Technology in Construction of Highway Bridges ..... LIU Xu-li
- 105 Research on Construction Technology and Logistics Organization of Ballastless Track for Long and Heavy Haul Railway ..... GAO Zhuang
- 108 Comprehensive Application of BIM on the Construction of Kaifa Bridge in Yangzhou ..... XUE Yu-bo,*et al.*
- 111 Influence of Fracture of Expansion Soil on Strength Index ..... YIN Xi-lin,*et al.*
- 114 The Analysis of Reliability Affect Factors for Port Distribution Systems and Improvements ..... WU Bing-jie
- 117 High-aluminum Low-silicon Smelting Practice of Laiwu Steel's 1080m<sup>3</sup> Blast Furnace ..... CUI Xue-feng,*et al.*
- 120 A Brief Analysis of the Treatment of Concrete Subsidence Cracks due to Loosened Water in a Model Test Facility in Binhai New Area of Tianjin ..... XU Meng-xin,*et al.*
- 123 Study on Karst Cave Treatment Technology in Tunneling of Erdaoya Tunnel ..... YANG Yi-qiang
- 126 Research and Reformation Measures on Reinforcement Technology of Arch Bridge ..... CAO Ke
- 129 Study on Hole Forming Construction Technology of Long Spiral Improved Bored Pile under Large Particle Size Pebble Layer ..... ZHANG Jun
- 134 Research on the Solution and Monitoring Method of the Construction of a Certain Steel Sheet Pile ..... ZHAO Yong,*et al.*
- 137 Application of Lean Management of the Cable Pipeline of Shenzhen Pumped Storage Power Station ..... LI Yi,*et al.*

## VALUE APPLICATION

- 140 Slag Pollution of Beach in Western Hinata River ..... LI Hai-hua,*et al.*
- 143 Research on the Construction of Smart City Based on Big Data ..... ZHAO Ya-xing,*et al.*
- 146 Research on Evaluation System of Postgraduates' Innovation and Entrepreneurship Ability under the School-enterprise Integration Mode ..... LIU Xiao-le,*et al.*
- 149 Design of University Freshman Registration System Based on Mobile Internet ..... DING Kai-zhen,*et al.*
- 152 Study on Mechanism of Surface Fracture Evolution of Expansive Soil under Different Compactness ..... HUANG Liang,*et al.*
- 156 The Platform Design of Power Grid Marketing Projects Lean Management ..... GU Hong-jie,*et al.*
- 161 Application Analysis of GIS in Urban Surveying and Mapping ..... LIAO Mu-sheng
- 164 Research on the Database Construction Plan of the Third National Land Survey ..... ZENG Fan-hang,*et al.*
- 167 Implementation of Green Construction in Public Building Passive Housing Project ..... FENG Pu-chun,*et al.*
- 170 Research on Optimization of Fliggy APP Tourism Platform Based on User Experience ..... SHI Wei-lai,*et al.*
- 173 Research on Economic Operation of 10kV Distribution Transformer Group in Urban Area Based on Tabu Search Algorithm ..... LI Jing-dong
- 176 Research on Compulsory Education Resource Sharing Based on Evolutionary Game ..... KANG Hao-bo,*et al.*
- 179 Study on the Adsorption Thermodynamics of Cesium on Four Types of Soils ..... LI Yue-yue

## IE

- 182 Discussion on the "Lean Packaging" of the Parts of the Powertrain Factory ..... LIANG Fei-fei,*et al.*

## THEORETICAL REVIEW

- 185 Summary of Research on Development and Construction of Inland Ports ..... WANG Ya-liang,*et al.*
- 188 Present Situation of Magnetic Separation Technology for Weakly Magnetic Minerals ..... CAO Kun,*et al.*
- 191 A Review about the Application of Synergetic Degree Model of the Compound System ..... ZHAO Wen-tao,*et al.*

## COMPREHENSION

- 194 Comprehensive Evaluation Index System and Method Research of College Students' Innovative Training Project ..... LIU Xun,*et al.*